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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Stadsdelsnämnden utser 1:e vice ordföranden Lars Rottem 
Krangnes (C) att tillsammans med ordföranden Anders Göransson 
(S) justera protokollet den 24 november 2023. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer föredragningslistan med följande 
tillägg: 
  

 Skrivelse från (M) om Ökad tillgänglighet till socialtjänsten 
på en ideell organization läggs till på 
föredragningslistan som ärende §33 

 Skrivelse från (M) om förskolan Norrskenet läggs till på 
föredragningslistan som ärende §34 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
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2023-11-21 

§ 3 
Allmänhetens frågestund  
En medborgare närvarade och pratade för sitt medborgarförslag om 
biologisk mångfald i Mandelparken. Ulf Fogelström från SSR 
pratar om avskaffandet av friskvårdstimmen i Stockholms stad. 
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2023-11-21 

§ 4 
Månadsrapport oktober 2023  
Oktober 2023 
SÖD 2023/1090 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för oktober 2023. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Månadsrapport per oktober med helårsprognos visar på ett överskott 
om 35,0 mnkr före och ett överskott om 40,7 mnkr efter 
resultatöverföring. 
 
Sjukfrånvaron för Södermalms stadsdelsförvaltning är senaste 
månaden lägre jämfört med samma period föregående år. Statistik 
för senaste rullande 12 månader var i september 7,86 procent vilket 
är lägre jämfört med förra månaden. 
 
Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 34,7 mnkr efter 
resultatöverföring, övrig verksamhet ett överskott om 12,5 mnkr, 
ekonomiskt bistånd ett överskott om 2,0 mnkr. Individ- och 
familjeomsorg prognostiserar ett underskott om 3,0 mnkr, 
administration ett underskott om 0,5 mnkr, stöd och service till 
personer med funktionsnedsättning ett underskott om 3,5 mnkr, 
stadsmiljö ett underskott om 1,5 mnkr. Övriga verksamheter 
prognostiserar en budget i balans. 
 
Den mest svårbedömda kostnadsutvecklingen är behovet av 
försörjningsstöd och behovet av platser inom vård- och 
omsorgsboende som succesivt har ökat under året. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1090-1 Månadsrapport oktober 2023 
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2023-11-21 

§ 5 
Sammanträdestider för Södermalms stadsdelsnämnd 
2024  
SÖD 2023/1112 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer tid och plats för sina sammanträden år 
2024 i enlighet med förvaltningens förslag: 
 
2 januari 
 
25 januari 
 
22 februari 
 
21 mars 
 
25 april 
 
23 maj 
 
13 juni 
 
22 augusti 
 
19 september 
 
17 oktober 
 
21 november 
 
12 december 
 
Stadsdelsnämnden fastställer tid och plats för sina 
informationsmöten år 2024 i enlighet med förvaltningens förslag: 
 
18 januari 
 
15 februari 
 
14 mars 
 
18 april 
 
16 maj 
 
4 juni (tisdag) 
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2023-11-21 

 
15 augusti 
 
12 september 
 
10 oktober 
 
14 november 
 
5 december 

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har tagit fram ett förslag till sammanträdestider för 
stadsdelsnämnden år 2024. Förvaltningen föreslår att nämnden 
sammanträder vid tolv tillfällen. Sammanträdena föreslås som regel 
starta klockan 17.30 och huvudsakligen genomföras i förvaltningens 
lokaler med undantag för ett antal tillfällen då nämnden framfört 
önskemål om att sammanträda på andra platser inom Södermalms 
stadsdelsområde. 
 
Förvaltningen har även tagit fram förslag på tider för nämndens 
informationsmöten. Som regel föreslås informationsmötena infalla 
en vecka innan nämndens sammanträden mellan klockan 17.00 och 
18.30. Förslaget är att informationsmötena i huvudsak genomförs 
digitalt genomförs digitalt med undantag för två möten under året. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1112-1 (Godkänd - R 1) Sammanträdestider för 
Södermalms stadsdelsnämnd 2024 
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2023-11-21 

§ 6 
Skrivelse (C) angående barns och våldsdrabbades 
hemlöshet och underutnyttjade resurser  
Svar på skrivelse från Lars Rottem Krangnes (C) och Ingrid 
Leek (C) 
SÖD 2023/869 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 

Särskilt uttalande 
Lars Rottem Krangnes (C) och Johan Lisspers (L) anmälde ett 
gemensamt särskilt uttalande (bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att svara på en 
skrivelse angående barns och våldsdrabbades hemlöshet och 
underutnyttjade resurser från Lars Rottem Kragnes (C) och Ingrid 
Leek (C) 
 
I skrivelsen framför skribenterna att hemlöshet är ett tilltagande 
problem i Stockholm. Trots flera åtgärder visar den senaste 
hemlöshetsrapporten som tagits fram av staden att 
bostadsosäkerheten ökar, varav 22 procent av de hemlösa har barn 
på hel- eller deltid. Dessutom framkommer att 14 procent av de som 
är hemlösa anger våld i nära relation som orsaken till deras 
hemlöshet. Skribenterna framför vidare en oro över siffrorna då 
bostadsförmedlingen har ett särskilt uppdrag att tillförsäkra barn 
och våldsdrabbade bostäder, just för att tillgodose dessa utsatta 
gruppers behov. Enligt Stockholms bostadssociala stiftelse, SHIS 
framkommer det att 11 bostäder har gått till barnfamiljer med 
osäkra bostadsförhållanden. 
 
Centerpartiet vill ge stadsdelsnämnderna ett särskilt uppdrag i sin 
verksamhet mot hemlöshet att informera och uppsöka de som kan 
erbjudas särskilt stöd exempelvis vid våld i nära relation samt de 
med hemmavarande barn. De resurser och det stöd som finns att 
tillgå ska komma till användning för att stoppa hemlösheten i 
Stockholm. 
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2023-11-21 

Utifrån ovan önskar skribenterna svar på ett antal frågor. 
Förvaltningen besvarar frågorna i detta tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/869-3 (Godkänd - R 1) Svar på Skrivelse 
angående barns och våldsdrabbades hemlöshet och 
underutnyttjade resurser 

 SÖD 2023/869-2 §35 den 24 augusti 2023, Södermalms 
stadsdelsnämnd Skrivelse (C) angående barns och 
våldsdrabbades hemlöshet och underutnyttjade resurser 

 SÖD 2023/869-1 Skrivelse (C) angående barns och 
våldsdrabbades hemlöshet och underutnyttjade resurser 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
231121  

 
 

Ärende 6  
Skrivelse från (C) angående 
hemlöshet  

 
Dnr. SÖD 2023/883    

 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Johan Lisspers (L)  

 
 
 
 
Särskilt uttalande  

Förvaltningen har tagit fram ett kortfattat svar på skrivelsen från Lars Rottem Krangnes och 
Ingrid Leek (båda C) om hemlöshet. 

Bakgrunden för skrivelsen är att hemlöshet är ett tilltagande problem i Stockholm. Trots flera 
åtgärder visar den senaste hemlöshetsrapporten som tagits fram av staden att 
bostadsosäkerheten ökar, varav 22 procent av de hemlösa har barn på hel- eller deltid. 
Dessutom framkommer att 14 procent av de som är hemlösa anger våld i nära relation som 
orsaken till deras hemlöshet.  

Enligt statistik från SHIS utredde man på Södermalm 229 fall av våldsutsatthet i nära relation 
2022. Samtidigt gjordes endast tre placeringar på SHIS så kallade mellanboende för personer 
utsatta för våld i nära relation. Även om alternativ som jourlägenhet och skyddat boende utgör 
alternativ, vet man av erfarenhet att det för många i målgruppen kan vara svårt att komma 
vidare från skyddat boende av ekonomiska skäl. Då är SHIS mellanboende ett bra alternativ. 
Alla verktyg som står till buds behöver användas för att inte fler personer ska bli hemlösa 
efter att ha levt i en våldsam nära relation.  

Enligt förvaltningen är det inte möjligt att ta fram statistik på antal personer som placerats i 
akutboenden eller härbärgen under 2023. Samtidigt har Kungsholmens stadsdelsförvaltning 
på motsvarande fråga svarat (Dnr. KUNG 2023/250) att 20 hushåll avseende vuxna och fyra 
hushåll med barn har beviljats ekonomiskt bistånd för logi på vandrarhem eller hotell.  

Kungsholmens stadsdelsförvaltning upplyser även att det ”sker en kontinuerlig samverkan 
mellan socialsekreterare och nyckelpersoner med särskilt uppdrag att motverka hemlöshet och 
arbeta vräkningsförebyggande” samt att ärenden ”i akut logi (hotell eller vandrarhem) följs 
regelbundet upp i arbetsgrupperna. I arbetsgrupperna delas också gynnsamma arbetssätt och 
framgångsfaktorer i arbetet med att motverka osäkra boendeförhållanden.”  

Mot bakgrund av detta och i syfte att säkerställa god transparens samt optimala underlag för 
verksamhetsutveckling, skulle förvaltningen på lämpligt sett kunna ge nämnden en bredare 
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redogörelse för arbetet med målgruppen, erfarenhetsutbyte med andra innerstadsdelar samt 
arbetet med utveckling av verksamheten för hemlösa och våldsutsatta. 
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2023-11-21 

§ 7 
Skrivelse angående trygghetsvandringar  
Svar på skrivelse Martin Westmont och Ulf Wester (SD) 
SÖD 2023/871 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att svara på en 
skrivelse angående trygghetsinvesteringar från Martin Westmont 
och Ulf Wester (SD). Skribenterna vill få svar på hur 
stadsdelsnämnden har arbetat med trygghetsinvesteringar under 
året. Förvaltningen besvarar frågorna i detta tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/871-3 Skrivelse angående trygghetsvandringar 
 SÖD 2023/871-1 Skrivelse (SD) angående 

trygghetsvandringar 
 SÖD 2023/871-2 §37 den 24 augusti 2023, Södermalms 

stadsdelsnämnd Skrivelse (SD) angående 
trygghetsvandringar 
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Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

§ 8 
Skrivelse (SD) angående svenska språket i förskolan  
Martin Westmont (SD) och Ulf Wester (SD) 
SÖD 2023/870 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att svara på en 
skrivelse om angående svenska språket i förskolan från Martin 
Westmont (SD) och Ulf Wester (SD). 
 
I skrivelsen framför skribenterna oro över att det finns medarbetare 
inom barnomsorgen i Stockholm som inte tillräckligt väl behärskar 
det svenska språket. Skribenterna framför vidare att en 
grundförutsättning för att arbeta vidare med problematiken är att 
undersöka omfattningen och därefter upprätta en handlingsplan i 
syfte att ta fram olika åtgärder. Skribenterna önskar få svar på ett 
antal frågor. 
 
Förvaltningen besvarar frågorna i detta tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/870-3 (Godkänd - R 1) Svar på Skrivelse 
angående svenska språket i förskolan 

 SÖD 2023/870-1 Skrivelse (SD) angående svenska språket i 
förskolan 
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2023-11-21 

§ 9 
Ansökan om föreningsbidrag för julbelysning i Gamla 
stan, Sociala avdelningen  
SÖD 2023/1158 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till beviljande 
av föreningsbidrag till Gamla stans företagarförening till ett belopp 
om 200 000 kronor. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett eget förslag till beslut 
(bilaga). Mikael Igelström m.fl. (M) och Johan Lisspers (L) anslöt 
sig till förslaget. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och konstaterade att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C) Mikael Igelström m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt egna 
förslag (bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Gamla stans företagarförening har tillsammans med Gamla stan i 
samverkan ansökt om medel för julgransbelysning i området 
avseende år 2023. Syftet är sprida julstämning och ljus över 
promenadgatorna i Gamla stan för södermalmsborna och inte minst 
för det stora antalet besökare i området. Belysningen bidrar till en 
ökad trygghet och att Gamla stan fortsätter att vara en kulturell 
tillgång kopplat till traditionella julaktiviteter.  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1158-3 (Godkänd - R 1) Föreningsbidrag för 
julgransbelysning i Gamla stan 

 SÖD 2023/1158-1 Ansökan om föreningsbidrag för att sätta 
upp julbelysning i Gamla stan 

 SÖD 2023/1158-2 Stadgar för Gamla stans företagarförening 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
231121  

 
    Ärende 9    

Dnr. SÖD 2023/1158    
 
Ansökan om föreningsbidrag för 
julbelysning i Gamla stan 
   
Lars Rottem Krangnes (C)  
 

 
      
Förslag till beslut  
 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut  
2. Att uppdra åt förvaltningen, i samarbete med föreningar i stadsdelen och i enlighet 

med det som anförs nedan, att göra en särskild trygghetssatsning under december och 
januari, för upp till 200 000 kronor.  

3. Att därutöver anföra:  

På stadsdelsnämndens sammanträde i oktober la majoriteten ett förslag till beslut i anknytning 
till ärendet om månadsrapporten (!) för september. Förslaget, som inte följdes av någon 
motivering men bifölls av majoriteten, var att ”ge förvaltningen i uppdrag att, i samarbete 
med föreningar i Gamla stan, göra en särskild trygghetssatsning genom att ordna julbelysning 
för upp till 200 tkr”. 

Gamla stans företagarförening har tillsammans med Gamla stan i samverkan nu ansökt om 
föreningsbidrag för julgransbelysning på Västerlånggatan, Österlånggatan och 
Köpmansgatan. Målgruppen för aktiviteten är den som ”vill fira juletiden på ett traditionsrikt 
sätt genom att promenera bland gränderna och stånden i den tid då Gamla stan är som hämtad 
ur en julkalender.” Projektet uppges att uppfylla målsättningen med föreningsbidraget, bland 
annat att komplettera nämndens kärnverksamheter, på följande sätt: ”Nämnden har 
verksamheter för de barn, unga och gamla som genomjulfirandet i Gamla stan får en 
upplevelse av frid, ro och julens traditioner som utstrålar värme och glädje. Därmed är 
aktiviteten nära kopplad till viktiga värden för den del av målgruppen som staden stöder och 
hjälper.”  

Förvaltningen har inför november månads sammanträde i nämnden tagit fram ett ovanligt 
kortfattat tjänsteutlåtande där man helt enkelt konkluderar med att ”julbelysning i Gamla stan 

kompletterar trygghetsarbetet i stadsdelen”. Nämndens beslut har redan förskotterats i en 
artikel i lokaltidningen Mitt i Södermalm under rubriken ”Juleljusen räddade”, där nämndens 
ordförande berättar att man ”hade en möjlighet att hjälpa till”.  

Självklart är det positivt i sig att det blir julbelysning i Gamla stan även i år. Vi uppskattar 
också julstämningen i Gamla stan och den trivsel och glädje den skapar för många 
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stockholmare och besökare. Vi ser också julbelysningens roll i denna. Vi är också engagerade 
förespråkare för mer och bättre samverkan mellan stadsdelen och det lokala näringslivet.  

Dock är det en helt ny praxis att julbelysning finansieras av stadsdelsnämnden. Vid tidigare 
medborgarförslag och initiativ om julbelysning har förvaltningen och en samlad nämnd pekat 
på Trafikkontoret samt näringslivet och andra ideella krafter i civilsamhället. Enligt 
förvaltningens tjänsteutlåtande stödjer julbelysning nu nämndens trygghetsarbete – vilket 
delvis står i kontrast till ordförandes kommentar i lokaltidningen om att julbelysning inte är en 
del av kärnverksamheten. Trygghetsperspektiv nämns bara i en bisats i själva ansökan.  

Det är viktigt att tänka sig för två gånger innan man använder skattebetalarnas pengar, inte 
minst när det handlar om saker det är svårt att vara emot, såsom trevlig julbelysning i det som 
är en unik miljö i stadsdelen, staden och faktiskt även i ett nordiskt sammanhäng. Mot 
bakgrund av detta anser vi att vi behöver vara ansvariga stadsdelspolitiker och säger därför 
nej till förvaltningens förslag och majoritetens populistiska initiativ.  

Om stadsdelsnämnden ska börja man julbelysning av trygghetsskäl är det väldigt många andra 
delar av stadsdelsområdet som borde gå före. Inte minst Västerlånggatan präglas av 
belysning, aktivitet, liv och rörelse och en känsla av trygghet hela året – också i december.  

Om man ska använda sig av föreningsstödet borde det också framgå tydligt av 
tjänsteutlåtandet att företagarföreningen ingår i målgruppen för föreningsstödet.  

Om ska man satsa 200 000 kronor på trygghetsåtgärder, vilket inte är fel i rådande läge, borde 
det gå till insatser som engagerar fler, har en mer permanent eller åtminstone långvarig 
karaktär och har tydligare effekter. Vi föreslår därför att förvaltningen genomför en sådan 
satsning – i samarbete med föreningslivet. Det kan handla om inkluderande julaktiviteter för 
barn, unga och äldre, samarbete med nattvandrare eller en tillfällig utökad satsning på mobila 
fritidsledare under jullovet – allt utifrån vad som är praktiskt möjligt och vilka initiativ som 
föreningslivet ser behov för.  
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2023-11-21 

§ 10 
Medborgarförslag gällande ny hundrastgård i 
Vitabergsparken  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/618 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
beakta ett tidigare medborgarförslag om att anlägga en ny 
hundrastgård för små hundar i Vitabergsparken. Stadsdelsnämnden 
beslutade vid nämndsammanträdet den 24 augusti 2023 att ge 
förvaltningen i uppdrag att bereda medborgarförslaget. 
Medborgarförslaget bifogas som bilaga till tjänsteutlåtandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 1365411 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/618 Tjänsteutlåtande 
 SÖD 2023/618-6 SÖD 2023-618_Bortredigerad(1272909) 

(0)_TMP 
 1362233 SÖD 2023_618, Bilaga 2, Tjänsteutlåtande SÖD 

2019_1048 
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§ 11 
Medborgarförslag gällande året-runt-brygga längs 
promenadstråket vid Bergsunds Strand  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/642 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
åtminstone en brygga, som kan användas året runt, anläggs längs 
med promenadstråket vid Bergsunds Strand. Förslagsställaren anger 
att det idag saknas en brygga vid platsen och att det därför vore 
trevligt om en sådan kan tillföras området. Bryggan skulle enligt 
förslagsställaren bland annat kunna användas för vinterbad. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att öka utbudet av bad inom stadsdelsområdet. Bergsunds Strand är 
inte utpekad i ”Handlingsplan för nya bad 2022” som en plats att 
utreda vidare om det här är möjligt att anlägga ett nytt bad. Enligt 
förvaltningen bör i första hand de platser som anges i 
handlingsplanen utredas vidare innan ytterligare eventuella platser 
prövas. 
 
I verksamhetsplanen för 2023 har stadsdelsnämnden beslutat att 
prioritera en utökning av det befintliga strandbadet i Tantolunden 
där det under året pågår en utredning kring vilka förutsättningar 
som finns för detta. Förvaltningen planerar att i verksamhetsplan 
2024 föreslå att även påbörja en utredning gällande inrättande av ett 
bad vid Årstaviken nedanför Erikdalslundens koloniområde. 
 
Beträffande möjligheten att tillföra vinterbad inom 
stadsdelsområdet anges i stadens förslag till budget för 2024 att 
trafiknämnden ska utreda förutsättningarna för fler vinterbadplatser 
med möjlighet till bastubad samt ta fram förslag på en 
stadsövergripande samordning och ansvarsfördelning mellan 
stadens nämnder. Mot bakgrund av ovannämnda uppdrag i förslaget 
till budget anser förvaltningen att ett eventuellt anläggande av ett 
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vinterbad bör avvakta till dess ansvarsfrågan kring vinterbad är 
klarlagd. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/642-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/642 
Tjänsteutlåtande  

 SÖD 2023/642-6 SÖD 2023-642_Bortredigerad(1272902) 
(0)_TMP 
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§ 12 
Medborgarförslag gällande utegym och en hundrastgård 
på parkområdet i Bergsgruvans park på Södermalm 4:1  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/644 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2. Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

stadsbyggnadsnämnden. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsförvaltning har fått ett medborgarförslag om 
att anlägga ett utegym och en hundrastgård på parkområdet i 
Bergsgruvans park på Södermalm 4:1. Stadsdelsnämnden beslutade 
vid nämndsammanträdet den 24 augusti 2023 att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda medborgarförslaget. Medborgarförslaget bifogas 
som bilaga till tjänsteutlåtandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/644-4 Tjänsteutlåtande till medborgarslag om 
utegym och hundrastgård på parkområdet i Bergsgruvans 
park på Södermalm 4:1 

 SÖD 2023/644-5 SÖD 2023-644_Bortredigerad(1272904) 
(0)_TMP 
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§ 13 
Medborgarförslag gällande ytterligare en boulebana i 
Anna Lindhs park  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/733 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
innebär att ytterligare en boulebana anläggs vid de två befintliga 
banorna i Anna Lindhs park. I förslaget framförs att PRO Sofias 
”boulegäng” i många år varit aktiva med att spela boule i Anna 
Lindhs park. Med anledning av att intresset för boule ökat kraftigt 
hos medlemmarna önskar förslagsställarna att möjligheterna till att 
spela boule i parken utökas. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att förbättra möjligheterna till fysisk aktivitet och umgänge i 
stadsdelsområdets parker. 
 
I Parkplan Södermalm anges att ytan med boule och odling i parken 
skulle kunna utvecklas även med en lekyta och ett utegym. I 
Kajstrategi för Stockholms stad 2022 framhålls att ytor i Anna 
Lindhs park, som ligger i anslutning till kajen längs med Norra 
Hammarbyhamnen, om möjligt bör utvecklas. Syftet anges vara att 
skapa flexibilitet och underlätta för temporära evenemang, konst, 
scener, marknader, sittplatser, utomhusbio och flexibla paviljonger. 
 
Mot bakgrund av vad Parkplan Södermalm och Kajstrategi för 
Stockholms stad 2022 anger, kring eventuell utveckling av Anna 
Lindhs park, anser förvaltningen att ytterligare en boulebana i 
parken inte är prioriterad. Det är vidare enligt förvaltningen viktigt 
att tillräckliga friytor bevaras för picknick, solbad och annan 
spontan användning. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/733-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/733 
Tjänsteutlåtande 
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 SÖD 2023/733-6 SÖD 2023-733_Bortredigerad 
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§ 14 
Inkomna medborgarförslag oktober 2023  
Beslut om hantering 
SÖD 2023/857 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag om att anlägga en lekpark med 

pumptrackbana på Långholmen SÖD 2023/1018 överlämnas 
till förvaltningen för beredning. 

2. Medborgarförslag om att inrätta en torghandel och saluhall 
på Skeppsbrokajen SÖD 2023/1065 överlämnas till 
Trafiknämnden och Fastighetsnämnden. 

3. Medborgarförslag om utveckling av Mandelparken SÖD 
2023/1081 överlämnas till förvaltningen för beredning. 

4. Medborgarförslag om att bygga ett idrottscenter under 
broarna vid Skanstull SÖD 2023/1110 överlämnas till 
Idrottsnämnden. 

5. Medborgarförslag gällande muralmålning i gångtunneln 
under Högalidsspången SÖD 2023/1130 överlämnas till 
Trafiknämnden. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under oktober har fem medborgarförslag lämnats in till 
Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska 
beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag 
från förvaltningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/857-1 (Godkänd - R 1) Inkomna 
medborgarförslag oktober 2023 

 SÖD 2023/857-1.1 SÖD 2023-1065 Bortredigerad 
 SÖD 2023/857-1.2 SÖD 2023-1081 Bortredigerad 
 SÖD 2023/857-1.3 SÖD 2023-1110 Bortredigerad 
 SÖD 2023/857-1.4 SÖD 2023-1130 Bortredigerad 
 SÖD 2023/857-1.5 SÖD 2023-1018 Bortredigerat 
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§ 15 
Remiss av Betänkandet - Ett stärkt och samlat skydd av 
välfärdssystemen (SOU 2023:52), KS 2023/1056  
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2023/1056 
SÖD 2023/1022 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utredningen kring ”Ett stärkt och samlat skydd av välfärdssystem” 
syftar till att se över möjligheter att stärka arbetet med att bekämpa 
bidragsbrott mot Försäkringskassan, Pensionsmyndigheten, 
Centrala studiestödsnämnden (CSN), Migrationsverket och 
Arbetsförmedlingen. För att få en heltäckande bild har även 
kommuner och arbetslöshetskassor inkluderats. Syftet med 
översynen har varit att säkerställa en ändamålsenlig och effektiv 
hantering som kan minska antalet felaktiga utbetalningar och 
bidragsbrott i de ekonomiska förmåner och stöd som hanteras av 
myndigheterna. Utredningen föreslår sex åtgärder för att förebygga, 
upptäcka, utreda och lagföra brott riktade mot välfärdssystemen. 
Slutbetänkande är huvudsakligen inriktat på hur felaktiga 
utbetalningar och brott mot välfärdssystemen kan förebyggas och 
bekämpas. Utredningen har genomgående en kunskapsbaserad 
brottsförebyggande ansats i kartläggning, analys, överväganden och 
i de förslag som läggs fram. 
 
Förvaltningen är positiv till utredningens förslag och vill framhålla 
vikten av att kommunerna inkluderas i arbetet. Det är angeläget att 
berörda aktörer samarbetar för att skapa en helhetsbild över 
utvecklingen, identifierar systemövergripande risker, vidtar 
gemensamma åtgärder och ges möjlighet att utbyta erfarenheter och 
kunskap. Det är också positivt att utredningens ansats är preventiv 
och förebyggande, att den betonar vikten av att åtgärder ska utgå 
från framtagna lägesbilder och vara kunskapsbaserade. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1022-2 Tjänsteutlåtande, svar på remiss av 
betänkandet - Ett stärkt och samlat skydd av välfärdssystem 
(SOU 2023:52) 
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 SÖD 2023/1022-1.1 Remiss - Betänkandet - Ett stärkt och 
samlat skydd av välfärdssystemen (SOU 2023:52) 

 

Sida 26 (71)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

§ 16 
Remiss av Program för tillgänglighet och delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning 2024-2028, KS 
2023/791  
SÖD 2023/1010 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen 
2. att därutöver anföra: 

  
Under rubriken Åtgärda befintliga brister i tillgängligheten i 
programmet (sid 14) står följande: Brister i stadens tillgänglighet 
som redan finns och som hindrar delaktighet måste identifieras och 
åtgärdas. Arbetet kräver systematik och långsiktighet. Vi skulle 
vilja lägga till inkludering. Södermalms stadsdelsområde har vid 
flera tillfällen, inom ramen för sommarjobb till unga, genomfört en 
kartläggning av fysisk tillgänglighet i stadsdelen. Exempelvis så har 
unga med funktionsnedsättning och andra unga tillsammans 
genomfört en kartläggning av stadsdelens egna lokaler. Projektet 
innebär att unga med funktionsnedsättning och andra unga 
tillsammans genomfört en inventering. Ett både inkluderande och 
utvecklande arbete vars förhållningssätt med fördel kan arbetas in i 
programmet. 
  

Förslag till beslut 
Anders Göransson m.fl. (S), Charlotte Lilja Pittuco (V) och Magnus 
Palm (MP) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (bilaga). Lars 
Rottem Krangnes (C), Mikael Igelström (M), Johan Lisspers 
(L)  och Erik Ehrs (KD) anslöt sig till förslaget. 
  

Särskilt uttalande 
Lars Rottem Krangnes (C) och Erik Ehrs (KD) anmälde ett särskilt 
uttalande (bilaga). 
  
Johan Lisspers (L) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsförvaltning anser att ”Program för 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024-2029” ger en bra grund för det viktiga 
arbetet att främja tillgänglighet och delaktighet i Stockholms stad. 
Förvaltningen ställer sig därför positiv till programmet. 
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Förvaltningen ser gärna att stycket kring framkomlighet och 
möjlighet att orientera sig och ta del av information på ett 
tillgängligt sätt får en mer framträdande roll i programmet. Vidare 
föreslår förvaltningen att en till tre aktiviteter väljs ut 
stadsgemensamt för verksamhetsplanering och uppföljning. Detta 
skulle innebära tydligare fokus, främja effektivitet samt bidra till att 
goda exempel sprids i staden. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1010-3 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av 
Program för tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 

 SÖD 2023/1010-2 Komplettering av Program för 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024-2029, KS 2023/ 

 SÖD 2023/1010-1 Remiss av Program för tillgänglighet och 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2024-
2028, KS 2023/791 

 SÖD 2023/1010-1.1 Program för tillgänglighet och 
delaktighet 2024-2029 

 SÖD 2023/1010-2.1 Tjänsteutlåtande - Program för 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024-2029 

 

Sida 28 (71)



  

Södermalm 

2023-11-21 
Ärende 16 

 
Remiss av Program för 

tillgänglighet och delaktighet 
för personer med 

funktionsnedsättning 2024–
2028 

 
Anders Göransson m.fl. S 

Charlotte Lilja Pittuco m.fl. V 
Magnus Palm m.fl. MP 

 
 

Förslag till beslut   

Att bifalla förvaltningens förslag med följande tillägg 
 
Under rubriken Åtgärda befintliga brister i tillgängligheten i programmet (sid 14) 
står följande: Brister i stadens tillgänglighet som redan finns och som hindrar 
delaktighet måste identifieras och åtgärdas. Arbetet kräver systematik och 
långsiktighet. Vi skulle vilja lägga till inkludering.  

Södermalms stadsdelsområde har vid flera tillfällen, inom ramen för sommarjobb 
till unga, genomfört en kartläggning av fysisk tillgänglighet i stadsdelen. 
Exempelvis så har unga med funktionsnedsättning och andra unga tillsammans 
genomfört en kartläggning av stadsdelens egna lokaler.    
  
Projektet innebär att unga med funktionsnedsättning och andra unga tillsammans 
genomfört en inventering. Ett både inkluderande och utvecklande arbete vars 
förhållningssätt med fördel kan arbetas in i programmet.   
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Södermalms stadsdelsnämnd  
231121  

 
 

Ärende 16  
Remiss av Program för 
tillgänglighet och delaktighet för 
personer med 
funktionsnedsättning 2024–2028 

 
Dnr. SÖD 2023/1010   

 
Lars Rottem Krangnes (C)   
Erik Ehrs (KD) 

 
 
 
Särskilt uttalande 
 

För att programmet ska förverkligas och göra reell nytta för målgruppen anser förvaltningen 
att det behövs stadsgemensamma aktiviteter med en tydlig och enhetlig uppföljning i staden. 
Vi delar den uppfattningen. Att välja ut en till tre aktiviteter i programmet för stadsgemensam 
verksamhetsplanering och uppföljning skulle innebära tydligare fokus, främja effektivitet 
samt bidra till att goda exempel sprids i staden. 

Inkludering i arbetslivet och möjlighet till egenförsörjning för fler är ett område som bör 
prioriteras. I det föreslagna programmet för berörs inte företagande som en möjlig väg till 
arbete och egen försörjning. Det är olyckligt då just företagande många gånger kan vara ett 
bra sätt för människor att bryta sitt utanförskap. FN:s konvention om rättigheter för personer 
med funktionsnedsättning slår fast att medlemsstaterna ska främja möjligheterna till 
företagande. 

Vi vill att staden aktivt ska arbeta med att informera och vägleda kring möjligheterna med 
företagande till personer med funktionsnedsättning. Även när det finns vilja, kunskap och 
idéer för att starta företag riskerar man att mötas av hinder. Den kanske största oron är att bli 
av med det stöd man har behov av utifrån sin funktionsnedsättning. Ett annat problem som 
vittnas om är att stödet som ges inte är anpassat för eget företagande. I värsta fall kan det 
innebära att möjligheter stängs för den enskilde.  

Vi hade därför önskat att programmet kompletterats med tydliga ambitioner kring vilket stöd 
staden kan och ska erbjuda när en person med funktionsnedsättning väljer att starta företag.  
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Särskilt uttalande   Södermalms stadsdelsnämnd 
    2023-11-21 
    Ärende 16 
     
    Johan Lisspers (L) 
 
 
 
 
I Liberalernas Stockholm har alla stockholmare oavsett funktionsförmåga samma möjlighet 
till delaktighet i samhället. Staden och välfärden ska byggas utifrån tillgänglighet och 
delaktighet och hinder för en tillgänglig stad ska avlägsnas. Vi vill se en stad där alla kan leva 
och röra sig fritt. Genom att investera i tillgänglighet och eliminera fysiska hinder främjas inte 
bara rörelsefrihet utan också ett mer inkluderande samhälle där alla kan delta fullt ut. I 
Liberalernas budget gör vi utökade satsningar för ökad tillgänglighet. 
  
För personer med rörelsehinder är tillgänglighet en helt central fråga. En liberal syn på 
rörelsefrihet kräver att Stockholm utformas med hänsyn till mångfalden av 
funktionsnedsättningar. Det innebär att anpassa infrastrukturen, offentliga byggnader och 
transportmedel för att säkerställa att alla, oavsett rörelseförmåga, kan delta fullt ut i stadslivet. 
  
Programmet för tillgänglighet och delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2024-
2029 tar upp flertalet bra aspekter. Det är viktigt att programmet inte blir en papperstiger, utan 
något som staden verkligen lever upp till. 
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§ 17 
Remiss av Motion om att bygga ett kallbadhus i 
Hammarby sjö  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/772 
SÖD 2023/883 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett eget förslag till beslut 
(bilaga). Mikael Igelström m.fl. (M), Johan Lisspers (L) och Erik 
Ehrs (KD) anslöt sig till förslaget. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Mikael Igelström m.fl. (M), Johan 
Lisspers (L) och Erik Ehrs (KD) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för deras egna förslag (bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av 
Centerpartiet Stockholms stad om att bygga ett kallbadhus i 
Hammarby sjö på remiss. I motionen föreslås att 
kommunfullmäktige beslutar att ge berörda nämnder i uppdrag att 
påbörja arbetet för att realisera ett kallbadhus vid Lugnets Terrass i 
Hammarby Sjöstad. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att motionens förslag att tillföra 
Hammarby Sjöstad badmöjligheter är ett positivt förslag. Vilket 
också nämns i motionen är Hammarby Sjöstad utpekat i 
Handlingsplan för nya bad 2022 som ett område inom staden där 
det finns behov av bad. 
 
Många frågor behöver enligt förvaltningen utredas vidare innan ett 
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kallbadhus i Hammarby Sjöstad kan realiseras. Det gäller 
exempelvis huruvida placeringen vid Lugnets Terrass är den mest 
lämpliga utifrån tillgänglighets- och stadsmiljösynpunkt, hur 
anläggningen ska gestaltas, vem som ska äga och sköta kallbadhuset 
samt om vattnet i Hammarby sjö uppnår gällande krav på 
badvattenkvalitet. 
 
I det fallet att staden ska uppföra ett eventuellt framtida kallbadhus, 
förutsätter förvaltningen att detta innebär att en större byggnad ska 
uppföras vilket i sådant fall ligger utanför stadsdelsnämndens 
ansvar och rådighet. Även ansvaret för drift och underhåll av en 
sådan anläggning bör enligt förvaltningen ligga utanför nämndens 
ansvar. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/883-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/883 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2023/883-1.1 Motion om att bygga ett kallbadhus i 
Hammarby sjö  

 SÖD 2023/883-1 Remiss av Motion om att bygga ett 
kallbadhus i Hammarby sjö, KS 2023/772 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
231121  

 
 

Ärende 17  
Remiss av motion om att bygga 
ett kallbadhus i Hammarby sjö 

 
Dnr. SÖD 2023/883    

 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Johan Lisspers (L)  
Erik Ehrs (KD)  

 
 
 
 
 
Förslag till beslut  

1. Att tillstyrka motionen  
2. Att därutöver anföra:  

Att tillgängliggöra det fantastiska vatten som finns i hela staden och identifiera outnyttjade 
möjligheter är en viktig pusselbit i utvecklingen av Stockholm som en grön, hållbar och 
attraktiv stad för invånare och besökare.  

Trots närheten till vattnet och att ett bad har efterfrågats så länge Hammarby sjöstad har 
funnits finns det idag inga officiella badmöjligheter. En badplats i området skulle utöver 
badmöjligheter fungera som rekreationsområde och gemensam mötesplats, skapa möjligheter 
för nya aktiviteter och verksamheter i regi av både ideella och kommersiella aktörer.  

Handlingsplanen för nya bad pekar ut Hammarby sjöstad som ett mycket aktuellt område. Ett 
kallbadhus vid Lugnets terrass har fått bygglov tidigare men inte realiserats. Det finns bland 
annat ett förslag om ett kallbadhus med bastu där badhuset planeras som en träbyggnad som 
kan skötas helt klimatneutralt med solceller och med vatten som renas av växter eller fiskar, 
utan klor – helt i enlighet med hållbarhets- och kretsloppsidéerna som planeringen av 
Hammarby sjöstad tog avstamp i.  

Trots vissa positiva initiativ går arbetet för fler bad i vår stadsdel trögt. Det är olyckligt att det 
inte fanns med skrivningar om bad i den så kallade fleråringen som den S-ledda majoriteten 
ställde sig bakom i april. Beslutet om budget och verksamhetsplan 2024, som tas på 
nämndmötet i december, kommer visa vilka partier som prioriterar bad på riktigt.   

Kallbadhuset vid Lugnets terrass är ett projekt där vägen mot realisering kan vara relativt kort, 
som har en stor målgrupp i närområdet och där det redan finns ett antal intressenter och 
aktörer som vill bidra till ett ekonomiskt hållbart genomförande. Nu är det viktigt att staden 
griper möjligheten och skapar förutsättningar för nästa steg. Stadsdelen bör ställa sig bakom 
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initiativet och aktivt bidra till att det förverkligas. Precis som förvaltningen påpekar är det ett 
antal frågor som behöver utredas. Detta arbete bör skyndsamt påbörjas. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

§ 18 
Motion om kommunöverskridande samarbete för 
skyddade boenden  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2023/769 
SÖD 2023/886 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Lars Rottem Krangnes (C) och Mikael Igelström m.fl. (M) anmälde 
ett gemensamt förslag till beslut (bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C) och Mikael Igelström m.fl. (M) 
reserverade sig mot beslutet till förmån för deras gemensamma 
förslag (bilaga). 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått en 
motion om kommunöverskridande samarbete för skyddade 
boenden. I motionen lyfter skribenten att ett grundläggande stöd för 
att motverka våld i nära relation är att det är enkelt för de drabbade 
att lämna sådana relationer. För att det ska finnas tillräckligt med 
boenden för personer som lämnar våldsamma relationer och 
behöver stöd med sitt boende borde kommuner samarbeta. 
Skribenten menar att staden har goda förutsättningar att kunna 
administrera och samordna en insats som Kompotten, där 
kommuner samverkar för att kunna hjälpa kvinnor som lever i 
våldsdrabbade relationer att lämna och hitta boende i andra 
kommuner än den egna. Skribenten menar därför att Stockholms 
stad borde erbjuda sig att ta över huvudmannaskapet för 
Kompotten. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

 
Förvaltningen delar skribentens uppfattning att det är viktigt att 
underlätta för våldsutsatta att lämna destruktiva relationer. I stadens 
budget för 2024 framgår bland annat att socialnämnden med flera 
fått i uppdrag att arbeta fram ett program med insatser för 
våldsutsatta som lämnar våldsamma och destruktiva relationer. 
Förvaltningens uppfattning är att ovan nämnda uppdrag bör 
slutföras innan beslut om ytterligare insatser tas. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/886-3 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/886 Motion 
om kommunöverskridande samarbete för skyddade boenden 

 SÖD 2023/886-2.1 Motion om kommunöverskridande 
samarbete för skyddade boenden 

 SÖD 2023/886-2 Komplettering Motion om 
kommunöverskridande samarbete för skyddade boenden, KS 
2023/769 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
231121  

 
    Ärende 18    

Dnr. SÖD 2023/769   
 
Remiss av motion om 
kommunöverskridande samarbete 
för skyddade boenden 
  

   
 Lars Rottem Krangnes (C)  

Mikael Igelström m.fl. (M)  
 

 
      
Förslag till beslut  
 

1. Att stadsdelsnämnden tillstyrker motionen  
 

2. Att därutöver anföra:  
 
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss till stadsdelsnämnden gällande en motion om 
kommunöverskridande samarbete för skyddade boenden. 
 
För kvinnor som utsätts för våld i nära relation är en återkommande problematik att inte ha 
någonstans att ta vägen när man valt att lämna sin våldsutövare. Bristen på boende och 
rädslan för att hamna i närheten av förövaren hindrar många från att lämna.  
 
För att stödja kvinnor som vill lämna våldsamma relationer behövs flera åtgärder. Samarbeten 
mellan kommuner för att tillhandahålla skyddade boenden, särskilt för kvinnor med barn, är 
föreslaget som en av lösningarna.  
 
Kommunsamverkansprojektet Kompotten, vars syfte är att öka samverkan mellan kommuner 
för att hjälpa våldsutsatta individer som behöver byta bostadsort, utgår idag ifrån 
Länsstyrelsen Östergötland. Det finns dock i dagsläget ingen nationell och statlig samordning.  
 
Även om det inom förvaltningens verksamheter inte är vanligt förekommande att de 
drabbades hotbild är så omfattande att de har behov av boende på annan ort, skulle 
Stockholm, som en av Sveriges största kommuner, kunna ta en ledande roll i 
samverkansarbetet med Kompotten. Stockholm skulle även kunna driva på för att fler 
kommuner ingår i samarbetet och verka för införandet av en nationell samordningsfunktion 
mellan kommuner, i syfte att erbjuda boende till våldsutsatta i hela landet.  
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Var man bor i Sverige ska inte påverka huruvida man vågar lämna en våldsam relation och 
motionen öppnar upp för möjligheten att göra något åt denna problematik. Mot bakgrund av 
detta bör motionen tillstrykas.
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

§ 19 
Remiss angående planärende på samråd, detaljplan för 
fastigheten del av Södermalm 4:1, i Bergsgruvans park  
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret 
SÖD 2023/1004 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  

Särskilda uttalanden 
Lars Rottem Krangnes (C), Mikael Igelström m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande (bilaga). 
  
Erik Ehrs (KD) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har översänt för yttrande ett förslag till 
detaljplan som innebär att ett cykelgarage samt 60 bostads-
lägenheter kan uppföras i det sydvästra hörnet av Bergsgruvans 
park. Byggnaden skulle placeras som hus i park med en fem meter 
bred förgårdsmark mot Rosenlundsgatan. Byggnaden skulle bli 14 
våningar hög mot Rosenlundsgatan och därutöver få två våningar i 
sutteräng ner mot parken. Cykelgaraget skulle inrymmas i 
byggnadens tre understa våningar och få entréer både från gatan och 
parken. 
 
Förvaltningen konstaterar att det sydvästra hörnet av Bergsgruvans 
park är parkmark där det uppstår målkonflikter mellan mål för 
bostadsbyggandet och den redan beslutade parkplanen för området. 
 
Om planarbetet kommer att fortsätta önskar förvaltningen att 
följande frågor utreds vidare; husets höjd, konsekvenser för barn, 
påverkan på Tornseglarens eventuella existens och eventuell trappa 
mellan gata och park. Förvaltningen anser att om det beslutas att 
bygga i området att allt görs för att de kvarvarande almarna inte 
kommer till skada under byggtiden samt för att alla visioner kring 
utemiljön på fastigheten samt på närliggande parkmark förverkligas. 
Förvaltningen önskar även att byggnaden tillförs servicebostäder. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1004-3 Tjänsteutlåtande till förslag till detaljplan 
för Södermalm 4:1, Bergsgruvans park, DP-2021-15543 

 SÖD 2023/1004-1.11 Planbeskrivning _ 
samråd_10783350_5_6 

 SÖD 2023/1004-1.14 Plankarta _ samråd_10797392_2_6 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
231121  

 
    Ärende 19    

Dnr. SÖD 2023/1004    
 
Remiss angående planärende på 
samråd, detaljplan för fastigheten del 
av Södermalm 4:1, i Bergsgruvans 
park  
  

   
 Lars Rottem Krangnes (C)  

Mikael Igelström m.fl. (M)  
Johan Lisspers (L)   
 

 
      
Särskilt uttalande  
 
Under förra mandatperioden tog dåvarande grönblå majoritet fram såväl en ny 
byggnadsordning som en arkitekturpolicy och en strategi för varsam utveckling av våra 
småhus- och villaområden.  

Att volymer i byggandet har varit viktigt är inte särskilt märkvärdigt, men vi behöver komma 
ihåg att kvalitet icke får glömmas bort. Arkitekturpolicyn fungerar liksom byggnadsordningen 
som en gemensam utgångspunkt och ska leda till effektivare processer samtidigt som den 
skapar förutsättningar för en väl gestaltad helhetsmiljö som håller hög kvalitet.  

Stockholms fysiska identitet präglat av det nordiska ljuset, vattnet och topografin ger staden 
dess särställning. Den unika gestaltning som staden har bidrar till den attraktionskraft som så 
många känner, dels för alla oss som redan bor här och verkar i staden, dels för dem som söker 
sig hit. De nyinflyttade eller turisterna som besöker Stockholm under en kort visit – alla är 
överens om att Stockholm har sin särart. Detta behöver vi verkligen vara rädda om. Attraktiva 
offentliga miljöer och genomtänkt arkitektur. 

Vår utgångspunkt är att Stockholm utvecklas med både klassisk och nytänkande arkitektur, 
med respekt för stadens historiska karaktär och särart, och med stöd av byggnadsordningen 
och arkitekturpolicyn. I innerstaden handlar det om att planera utifrån kvartersstadens 
kvaliteter med levande bottenvåningar för att skapa goda boendemiljöer och ett attraktivt 
stadsliv.  

Staden och dess karaktär och de historiska värdena ska bevaras samtidigt som staden 
utvecklas för framtiden. Det handlar om att staden kan växa på bästa sätt med högre kvalitet 
och mer variation, där också parker och grönytor är en viktig del. Med utgångspunkt i 
människans behov och stadens identitet verkar arkitekturpolicyn för att utvecklingen av 
Stockholm ska präglas av hållbarhet och skönhet. Modernare arkitektur ska kunna kombineras 
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och samordnas i harmoni med äldre befintlig byggnation. Det handlar om planering i stor 
skala, men även om utformning och placering av enskilda byggnader och detaljer, samt 
arkitekturens koppling till naturen och skapar därmed förutsättningar för en väl gestaltad 
helhetsmiljö. 

I detta specifika remissärende anser vi att den postmodernistiska karaktären och materialvalet 
i bebyggelse- och gestaltningsförslaget behöver omarbetas i grunden för att uppfylla 
arkitekturpolicyn och säkerställa de kvaliteter som behövs för att bidra till en tryggare och 
mer attraktiv lokalmiljö just här. Likaså den föreslagna kulörpaletten behöver omarbetas i 
grunden av samma skäl. Gärna då i en palett som kan skapa kontrast mot de naturliga färger 
som är dominanta under det svenska vinterhalvåret. Ett positivt element som takterrass med 
pergola för de boende skulle kunna inarbetas i ett nytt förslag, likaså möjligheter för odlingar 
på taket.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 
2023-11-20 

Ärende 19 
 
Remiss angående planärende på 
samråd, detaljplan för 
fastigheten del av Södermalm 
4:1, i Bergsgruvans park 
 
Erik Ehrs (KD) 

 
 
Särskilt uttalande 
 
Kristdemokraterna Södermalm anser att Södermalm är tätt bebyggt. Därför bör vi vara 
försiktiga med nybyggnationer och uppföra permanenta byggnader med god smak. 
Kristdemokraterna anser att vi i synnerhet bör ta tillvara på de värdefulla grönområden som 
finns i stadsdelen. Bergsgruvans park är en populär park centralt belägen på Södermalm 
omgiven av tät vidsträckt bebyggelse. På dessa grunder ställer sig KD avvisande till detta 
förslag som tar en betydande bit av Bergsgruvans sydvästra parkområde i anspråk för 
nybyggnation. Istället för att bygga igen ytan anser vi att staden borde titta på olika sätt att 
förädla ytan som behåller park-karaktären. T ex har många efterfrågat en hundpark för små 
hundar i vår stadsdel. I annat fall bör den finnas kvar som en del av detta uppskattade 
grönområde. 
 
Om marken mot vår vilja ändå bebyggs ställer vi oss negativa till den föreslagna 
gestaltningen. Istället för ytterligare ett hus i kal brutalistisk postmodernistisk stil skulle vi 
vilja se arkitektur som ger skönhet och trygghet till sin omgivning, vilket traditionella 
arkitekturstilar gör. Att bygga vackert berikar människan och skapar långsiktigt trivsamma 
områden.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

§ 20 
Remiss gällande serveringstillstånd och uteservering, 
Savoj Pizza, Magnus Ladulåsgatan 4  
SÖD 2023/1106 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

enligt Stockholms stads riktlinjer för restaurang Savoj Pizza, 
Magnus Ladulåsgatan 4, för allmänheten i restaurangen. 

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 
enligt Stockholms stads riktlinjer för restaurang Savoj Pizza, 
Magnus Ladulåsgatan 4, för allmänheten i uteserveringen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Savoj Pizza, Magnus 
Ladulåsgatan 4. Förvaltningen tillstyrker ansökan om 
serveringstillstånd enligt Stockholms stads riktlinjer. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1106-3 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/1106 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2023/1106-1 Remiss gällande serveringstillstånd och 
uteservering, Savoj Pizza, Magnus Ladulåsgatan 4 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

§ 21 
Remiss serveringstillstånd, Terminalen Bar & Kök  
SÖD 2023/1085 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

enligt Stockholms stads riktlinjer för restaurang Terminalen 
Bar & Kök, Stadsgårdsterminalen, för allmänheten i 
restaurangen. 

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 
enligt Stockholms stads riktlinjer för restaurang Terminalen 
Bar & Kök, Stadsgårdsterminalen, för allmänheten i 
uteserveringen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Terminalen Bar & Kök, 
Stadsgårdsterminalen. Förvaltningen tillstyrker ansökan om 
serveringstillstånd enligt Stockholms stads riktlinjer. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1085-3 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/1085 
 SÖD 2023/1085-1 Remiss serveringstillstånd, Terminalen 

Bar & Kök 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

§ 22 
Remiss serveringstillstånd, Janka Poke Bowl och Sushi, 
Bondegatan 71B  
SÖD 2023/964 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

enligt Stockholms stads riktlinjer för restaurang Janka Poke 
Bowl och Sushi, Bondegatan 71B, för allmänheten i 
restaurangen. 

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 
enligt Stockholms stads riktlinjer för restaurang Janka Poke 
Bowl och Sushi, Bondegatan 71B, för allmänheten i 
uteserveringen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Janka Poke Bowl och Sushi, 
Bondegatan 71B. Förvaltningen tillstyrker ansökan om 
serveringstillstånd enligt Stockholms stads riktlinjer. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/964-3 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/964 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2023/964-1 Remiss serveringstillstånd, Janka Poke 
Bowl och Sushi, Bondegatan 71B 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

§ 23 
Remiss serveringstillstånd, Lulus Södermalm, 
Bondegatan 97  
SÖD 2023/1055 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

enligt Stockholms stads riktlinjer för restaurang Lulus 
Södermalm, Bondegatan 97, för allmänheten i restaurangen. 

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 
enligt Stockholms stads riktlinjer för restaurang Lulus 
Södermalm, Bondegatan 97, för allmänheten i 
uteserveringen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Lulus Södermalm, Bondegatan 97. 
Förvaltningen tillstyrker ansökan om serveringstillstånd enligt 
Stockholms stads riktlinjer. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1055-3 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/1055 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2023/1055-1 Remiss serveringstillstånd, Lulus 
Södermalm, Bondegatan 97 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2023 
 

2023-11-21 

§ 24 
Förslag till detaljplan för Södermalm 5:2, Hammarby 
Slussväg 4 i stadsdelen Södermalm, Dp 2020-00730. 
Synpunkter på granskningshandling.  
SÖD 2023/867 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att lägga ärendet till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
lägga ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för 
Södermalm 5:2, Hammarby Slussväg 4 som möjliggör att en ny 
tennishall byggs på tennisklubben Hellas tennisbanor i 
Eriksdalslunden. Planförslaget fanns för granskning under perioden 
2023-08-23 – 2023-09-19. Stadsdelsförvaltning lämnade 2023-09-
22 synpunkter på granskningshandlingen. 
  
I granskningsyttrandet redogjorde förvaltningen för att 
stadsdelsnämnden, i samband med beslutet 2021-10-21 kring 
planförslaget, lämnade önskemål om att den värdefulla tvåstammiga 
almen i planområdets nordvästra hörn bevaras genom att hänsyn tas 
till trädet vid själva anläggandet av tennishallen. Förvaltningen 
konstaterade att det i granskningshandlingen anges att detta träd, 
tillsammans med övriga träd inom planområdet, behöver tas ned. 
Därutöver anges i planbeskrivningen att det finns en chans att trädet 
klarar att stå kvar vid ett genomförande av planen eftersom almar 
växer med djupa rotsystem. Med anledning av denna information 
önskade förvaltningen fortsatt att trädet ska bevaras då det har stora 
ekologiska värden. 
  
I granskningsyttrandet framförde förvaltningen vidare att 
stadsdelsnämnden i sitt svar på planförslaget 2021 angav att det är 
positivt att den planerade tennishallen innehåller fönster åt norr, mot 
koloniområdet, samt innehåller en entré med fönster ut mot 
promenadstråket vilket kan bidra till att området upplevs som 
tryggare att vistas i. För att öka tryggheten i området ytterligare 
önskade nämnden även att byggnadens kortsidor skulle förses med 
fasadbelysning eller fönster. Förvaltningen noterade i yttrandet att 
det i granskningsversionen av planbeskrivningen anges att 
byggnadens kortsidor planeras utan fönster för att inte skapa 
solinfall på tennisbanorna. Förvaltningen ansåg med anledning av 
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detta att det är angeläget att byggnadens kortsidor tillförs 
fasadbelysning av trygghetsskäl. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/867-3 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/867 
Anmälningsärende 

 1359610 Bilaga 5, SÖD 2023_867 
 1359605 Bilaga 1, SÖD 2023_867 
 1359607 Bilaga 2, SÖD 2023_867 
 1359608 Bilaga 3, SÖD 2023_867 
 1359609 Bilaga 4, SÖD 2023_867 
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§ 25 
Redovisning av föreningsbidrag för sommaraktiviteter 
2023  
SÖD 2023/829 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
redovisning av fördelat föreningsbidrag. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som redovisning av 
fördelat föreningsbidrag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd beslutade i januari 2023 om att avsätta 
medel för att fördela ytterligare föreningsbidrag – utöver det årliga 
föreningsbidraget som nämnden fördelar – för sommaraktiviteter år 
2023. Nämnden avsatte totalt 775 000 kronor, varav 500 000 kronor 
till aktiviteter för barn och unga i hela stadsdelsområdet och 
275 000 kronor till aktiviteter för alla åldrar i och omkring 
Tantolunden på Södermalm. 
  
Förvaltningen tog emot åtta ansökningar om föreningsbidrag, alla 
inom sociala avdelningen. Några föreningar sökte bidrag från 
förvaltningen för första gången, och alla uppfyllde kraven enligt 
nämndens rutiner. Bidraget fördelades mellan åtta verksamheter, 
vilket betyder att alla föreningar som sökte bidrag fick beviljat en 
del av sitt sökta belopp. Föreningarna delade på 774 999 kronor, där 
fördelningen baserades på en procentuell beräkning, vilket är 
anledningen till de ojämna summorna. Två föreningar genomförde 
aktiviteter i Tantolunden och sex föreningar genomförde aktiviteter 
i övriga stadsdelsområdet. Två föreningar har angett att de inte 
förbrukat hela det beviljade bidraget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/829-11 Redovisning av fo¨reningsbidrag fo¨r 
sommaraktiviteter 2023 
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§ 26 
Uppföljning av fördjupad trygghetsmätning  
SÖD 2023/977 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att lägga ärendet till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
lägga ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
För att få ett bättre underlag för utvärdering och för att kunna följa 
utvecklingen inom de prioriterade områdena västra Södermalm, 
centrala Södermalm och Hammarby Sjöstad har en undersökning 
med fokus på dessa tre specifika områden genomförts. Resultatet 
ska användas som underlag för att utveckla stadsdelsområdet till en 
tryggare och ännu mer uppskattad plats. Dessa fördjupade 
mätningar ska ses som ett komplement till de övergripande 
trygghetsmätningar som görs av polisen och av staden. De 
fördjupade undersökningarna speglar trenderna som identifierats i 
de större trygghetsundersökningarna för Södermalm. 
  
Överlag kan det konstateras, såsom i de övergripande mätningarna, 
att Södermalmsborna är väldigt trygga i sin stadsdel. Resultatet 
visar att för västra Södermalm och centrala Södermalm är 
otryggheten med att vistas på dessa platser främst kopplat till 
människor som brukar eller säljer narkotika eller som dricker 
alkohol. För Hammarby sjöstad är det mer nedskräpning, belysning 
och ungdomar som hänger i stora grupper som påverkar den 
upplevda tryggheten. Undersökningen kommer även att genomföras 
under samma period 2024 och 2025. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/977-1 Uppföljning av fördjupad trygghetsmätning 
 SÖD 2023/977-1.1 Bilaga 1 Stockholms Stad 

Trygghetsmätning västra Södermalm 2023 
 SÖD 2023/977-1.2 Bilaga 2 Stockholms Stad 

Trygghetsmätning centrala Södermalm 2023 
 SÖD 2023/977-1.3 Bilaga 3 Stockholms Stad 

Trygghetsmätning Hammarby Sjöstad 2023 peli 
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§ 27 
Förvaltningsgruppens protokoll 2023  
SÖD 2023/12 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att lägga ärendet till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
lägga ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll frön Södermalms förvaltningsgrupps sammanträde den 13 
november 2023 anmäldes. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/12-27 Protokoll FVG 13 november 
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§ 28 
Protokoll Södermalms pensionärsråd 2023  
SÖD 2023/10 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att lägga ärendet till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
lägga ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms pensionärsråds sammanträde den 13 
november 2023 anmäldes. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/10-20 Protokoll SPR 2023-11-13 
 SÖD 2023/10-20.1 Bilaga 1 Yttrande Bergsgruvan 
 SÖD 2023/10-20.2 Bilaga 2 Presentation budget 2024 och 

brukarundersökning 
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§ 29 
Protokoll Södermalms stadsdelsnämnds råd för 
funktionshinderfrågor 2023  
SÖD 2023/1201 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att lägga ärendet till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
lägga ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms råd för funktionshinderfrågors 
sammanträden 5 september och 7 november 2023 anmäldes. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1201-1 Protokoll SFR.2023-09-05 
 SÖD 2023/1201-2 Protokoll SFR.2023-11-07 
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§ 30 
Anmälan av delegationsbeslut 2023  
SÖD 2023/9 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att lägga ärendet till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
lägga ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamhet i egen regi 

november 2023. SÖD 2022/1448 
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamhet i enskild regi 

november 2023. SÖD 2022/1449 
 Nya avtal - Förskola - 2023-06-01 - 2023-11-01. SÖD 

2023/1228 
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§ 31 
Information från förvaltningen  
  
Inget att informera om. 
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§ 32 
Övriga frågor  
  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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§ 33 
Skrivelse från (M) om Ökad tillgänglighet till 
socialtjänsten på en ideell organization  

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar skrivelsen till förvaltningen för 
beredning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Mikael Igelström m.fl. (M) anmälde en skrivelse om Ökad 
tillgänglighet till socialtjänsten på en ideell organization (bilaga). 
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 från Moderaterna Södermalms stadsdelsnämnd  

 (M) 

Ökad tillgänglighet till socialtjänsten på en ideell organisation kan höja kunskap om 
sociala skyddsnätet och nå fler osäkra individer i behov av stöd  

Förra mandatperioden initierade Blågröna-majoriteten ett förslag om att socialtjänsten i staden 
skulle sitta tillsammans med polisen, för att kunna jobba effektivare kring individer som blir 
aktuella hos polisen. Det är bra att detta numera också har blivit verklighet.  

I ett vidare perspektiv finns det individer som inte nödvändigtvis hamnar hos polisen eller 
söker sig till socialtjänsten, men som ändå kan vara i behov av hjälp, stöd och skydd av 
samhällets insatser. Många av dessa söker information och stöd på andra ställen, oftast inom 
den ideella sektorn. Dessa aktörer som får ta emot de hjälpsökande saknar emellertid 
befogenhet att fatta beslut om stöd och välfärdsinsatser och tillgängliga offentliga resurser.  

Några exempel till varför man inte vänder sig till en myndighet för att ta stöd är att man bär 
på en misstänksamhet mot myndigheter, okunskap om myndigheters funktion, svårt att få 
kontakt med en riktig människa på en myndighet p.g.a. digitalisering, 
desinformationskampanjer om myndigheter som har skapat rädsla.  

För att möta dessa individer och deras behov samt motverka misstänksamhet behöver man 
pröva något nytt, ett förslag till att öka kunskap och förtroende för socialtjänsten är att delar 
av socialtjänsten kunde en gång i veckan utlokalisera sitt arbete på 1–2 ideella organisationer. 
Det skulle leda till ökad tillgänglighet och närmare kontakt till socialtjänsten på en neutral 
plats, förhoppningen är att det frivilliga mötet ska leda till att individen av egen vilja söka 
hjälp och skydd hos socialtjänsten.  

I sin tur skulle socialtjänsten skulle få en bättre helhetsbild om de hjälpbehövande olika behov 
och underlätta för individen att få kontakt med rätt avdelning och insats. De skulle vidare 
kunna kommunicera förutsättningarna likväl utmaningarna till beslutande politiker, för att de 
ska utveckla en politik som möter Södermalmsbornas behov ännu bättre. 

Givet ovanstående vill Moderaterna ge Södermalm stadsdelsförvaltning i uppdrag 

att se över alternativt utreda möjligheten för socialtjänsten att under en prövotid 
förflytta delar av sitt arbete en gång i veckan till en ideell organisation på 
Södermalm 
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§ 34 
Skrivelse från (M) och (KD) om förskolan Norrskenet  

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar skrivelsen till förvaltningen för 
beredning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Mikael Igelström m.fl. (M) och Erik Ehrs (KD) anmälde en 
skrivelse om förskolan Norrskenet (bilaga). 
 

Sida 61 (71)



Södermalm 
Stadsdelsnämnd 2023-11-21 

 
Skrivelse om förskolan Norrskenet 

Mikael Igelström m.fl. (M) 
Eriks Ehrs (KD) 

 
 
 
 
 
Skrivelse om förskolan Norrskenet 
 
Under hösten har Södermalms stadsdelsförvaltning öppnat den första förskolan med 
inriktning mot samisk- och tornedalsk kultur i Stockholm. Arbetet med att starta upp 
förskolan har skett i nära dialog med både Stockholms sameförening och tornedalska 
kulturförening kring bland annat vilka kultur attribut som ska finnas. Nyligen skrev Dagens 
nyheter en artikeln om den nyöppnade skolan där de intervjuar rektorn på Norrskenet. I 
artikeln framkommer det att förskolan står tom utan barn sedan öppningen och att de 
hoppas på att fler barn tillkommer under våren. Ett flertal förskoleklasser har besökt 
verksamheten men inga barn går på Norrskenet ännu. 
 
Med anledning av artikeln vill vi ställa följande frågor till stadsdelsförvaltningen; 
 

1. Hur många platser är det planerat på förskolan Norrskenet? 
2. Hur ser prognosen ut att barn ska börja på Norrskenet? 
3. Hur många är de i personalen idag och bedömer man att ytterligare behöver 

anställas? 
4. Hur många kvadratmeter är lokaler och utomhusyta? 
5. Vad kostar det per vecka, månad respektive år att driva Norrskenet? 
6. Hur mycket har det kostat hittills att planera och starta upp Norrskenet? 
7. Vad blir enhetskostnad per barn?
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§ 35 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2023/1148 
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§ 36 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2023/1149 
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§ 37 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2023/1150 
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§ 38 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2023/1151 
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§ 39 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2023/1152 
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§ 40 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2023/1153 
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§ 41 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2023/1154 
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§ 42 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2023/1155 
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§ 43 
Borttagen på grund av sekretess  
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